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Interpretative declaration:  Déclaration interprétative :  
[ SPANISH TEXT – TEXTE ESPAGNOL ] 

 
 

[TRANSLATION – TRADUCTION] 

The Argentine Republic declares that there are explosive remnants of war in its territory, in 
the Malvinas Islands. 

Since this part of Argentine territory is illegally occupied by the United Kingdom of Great 
Britain and Northern Ireland, the Argentine Republic is prevented from accessing these explosive 
remnants of war with a view to their removal and destruction.  

The United Nations General Assembly has recognized the existence of a sovereignty dispute 
concerning the Malvinas Islands, South Georgia Islands and South Sandwich Islands and has urged 
the Argentine Republic and the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland to continue 
negotiations in order to find a peaceful and definitive solution to the dispute as soon as possible, 
through the good offices of the Secretary-General of the United Nations, who is to report to the 
General Assembly on the progress made (resolutions 2065 (XX), 3160 (XXVIII), 31/49, 37/9, 
38/12, 39/6, 40/21, 41/40, 42/19 and 43/25). The Special Committee on decolonization has ex-
pressed the same opinion: it has adopted a resolution each year stating that the way to end this co-
lonial situation is to find a definitive solution to the sovereignty dispute in a peaceful and negotiat-
ed manner and requesting the two Governments to resume negotiations to this end. 

The Argentine Republic reaffirms its sovereign rights over the Malvinas Islands, South Geor-
gia Islands and South Sandwich Islands and the surrounding maritime areas, which are an integral 
part of its national territory. 
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[TRANSLATION – TRADUCTION] 

La République argentine déclare que des restes explosifs de guerre se trouvent sur son terri-
toire, sur les îles Malvinas. 

Étant donné que cette partie du territoire argentin est occupée illégalement par le 
Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d’Irlande du Nord, la République argentine est dans 
l’impossibilité de fait d’accéder à ces restes pour pouvoir les retirer et les détruire. 

L’Assemblée générale des Nations Unies a reconnu qu’il existait un conflit de souveraineté au 
sujet des îles Malvinas, Géorgie du Sud et Sandwich du Sud, et a exhorté la République argentine 
et le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d’Irlande du Nord à poursuivre leurs négociations afin 
de trouver, le plus rapidement possible, une solution pacifique et définitive à ce différend; elle a 
demandé au Secrétaire général de continuer sa mission de bons offices et de l’informer des progrès 
réalisés (résolutions 2065 (XX), 3160 (XXVIII), 31/49, 37/9, 38/12, 39/6, 40/21, 41/40, 42/19 et 
43/25). C’est dans ce même esprit que le Comité spécial de la décolonisation adopte chaque année 
une résolution dans laquelle il affirme que la seule manière de mettre fin à cette situation coloniale 
est de régler définitivement le conflit de souveraineté par des voies pacifiques et des négociations 
et demande aux deux Gouvernements de reprendre leurs pourparlers à cette fin. 

La République argentine réaffirme ses droits souverains sur les îles Malvinas, Géorgie du Sud 
et Sandwich du Sud et les parages marins environnants, qui font partie intégrante de son territoire 
national. 
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